
 
Valtuutettu Hannele Lehto-Laurilan ym. valtuutettujen aloite koskien kirsikkapuiston 
perustamisesta Hulvelan alueelle 
  
  
Kaupunginvaltuusto 1.3.2021 § 30 

 
”Valtuutettu Hannele Lehto-Laurila jätti seuraavan aloitteen: 
 
”Raision yhtenä vetovoimatekijänä on joka vuosi yhä tunnetummaksi 
kohteeksi tullut upea Alppiruusupuisto, jonka puitteissa on järjestetty ja 
voidaan järjestää erilaisia tapahtumia ja paikalle on viime syksynäkin 
löytäneet paitsi lukuisa joukko ulkoilijoita myös sadat autoilijat kun 
puistossa järjestettiin kynttiläpolkutapahtuma. 
 
Tällaisia kohteita Raisioon sopisi paljon muitakin ja esitän, että Hulvelan 
alueelle, lähelle seniori- ja vanhustentaloja, perustettaisiin kirsikkapuisto 
Helsingin tapaan. Roihuvuoren kirsikkapuisto Helsingissä on saanut 
alkunsa, kun Suomessa asuva japanilainen kauppias sai idean, että 
Helsingissä asuvat japanilaiset, heidän perheenjäsenensä ja Suomessa 
toimivat japanilaiset yritykset voisivat lahjoittaa helsinkiläisille kirsikkapuita 
hanami-juhlan pitämistä varten. Järjestetyssä keräyksessä saatiin kokoon 
152 Prunus sargentii -kirsikkapuuta. Kirsikkapuiden kukinta vaihtelee 
vuosittain sääolojen mukaan, mutta on kuitenkin eri kuin alppiruusujen, 
joten tältäkin osin puistot vetäisivät puoleensa katsojia eri aikoina. 
 
Kirsikkapuisto toisi elävyyttä myös läheisissä senioritaloissa asuville 
helpon saavutettavuutensa johdosta, kuten myös keskustan 
kerrostaloasukkaille. Samoin alueen saavuttavat helposti myös 
leikkipuistolaiset, päiväkotilapset ja Pohjoisraittia urheiluharrastuksiin 
Kerttulaan matkaavat, joten iloa puisto antaisi varsin monelle. 
 
Alullepanijana Raisiossa voisi olla kaupunki ja eri yritykset, yhdistykset ja 
yksityisetkin, jotka kaikki saisivat istuttaa paikalle oman puunsa ja siihen 
myös oman logonsa kertomaan, kuka tai mikä yritys on ollut mukana 
hankkeessa. Esitän vielä, että asia annetaan teknisen puolen 
viheryksikölle suunniteltavaksi, jossa vihersuunnittelija Markku Tuomisella 
on vahva näkemys ja ote asiaan, sillä hänen aikaansaannoksiaan 
yksikkönsä kanssa on myös Raision Alppiruusupuisto. 
 
Raisiossa 1.3.2021 
 
Hannele Lehto-Laurila 
sekä muut aloitteeseen yhtyvät valtuutetut 
 
Kimmo Kosonen  Elisa Vuorinen 
Jari Pulkkinen  Helena Sukari 
Aki-Petteri Löfgren  Jari Salonen 
Annika Ollila  Janne Laulumaa 
Sari Suominen  Sirpa Ek 
Harri Seikola  Janette Broberg 
Merja Niemi  Jukka A. Rantala 



Markus Maunula  Tanja Parkko 
Saila Rintee  Eeva Savola 
Heikki Laine  Emma Lindqvist 
Anneli Kivijärvi  Maria Virko 
Niina Äikäs” 
 

Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle 
valmisteltavaksi.” 

 
Kaupunginhallitus 8.3.2021 § 83 

 
“– – Kaupunginhallitus lähettää valtuutettu Hannele Lehto-Laurilan 
aloitteen koskien kirsikkapuiston perustamista Hulvelan alueelle teknisen 
lautakunnan valmisteltavaksi – –” 
 

Infralautakunta 5.4.2022 § 49 
 
Valmistelija: kaupungininsinööri Mikko Kunttu, etunimi.sukunimi(at)raisio.fi 
 
Valtuutettu Hannele Lehto-Laurila ym. valtuutetut jättivät aloitteen koskien 
kirsikkapuiston perustamista Hulvelan (Keskuspuiston) alueelle. 
Aloitteessa esitetään, että kirsikkapuiston alullepanijana voisi toimia 
kaupunki, mutta puiston lopullisessa muodostumisessa olisi vahva rooli 
myös yrityksillä, yhdistyksillä ja yksityishenkilöillä. 
 
Valtuustoaloite on hyvä ja toteuttamiskelpoinen. Kirsikkapuisto lisäisi 
kaupungin tunnettavuutta ja vetovoimaa sekä vahvistaisi Raision mainetta 
vehreänä ja viihtyisänä puutarhakaupunkina. Puisto ilahduttaisi myös 
viereisen palvelutalon asukkaita keväisellä toukokuun alun kukinnalla ja 
syksyn ruskaväreillä sekä palvelisi esim. kirsikankukkajuhlien tms. 
yleisötapahtumien paikkana ja piknik-alueena. 
 
Keskuspuistossa Kerttulan urheilukentän eteläpuolella oleva alue on 
maisemallisesti edustava, sijainniltaan keskeinen, helposti saavutettavissa 
ja optimaalinen paikka kirsikoille. Voimassaolevan asemakaavan 
perusteella alue on puistoaluetta ja soveltuu esitetylle käyttötarkoitukselle. 
Keskuspuiston on ajateltu pysyvän nauhamaisena keskustan 
läpileikkaavana puistoalueena tulevaisuudessakin. Puiston toteuttaminen 
ei aiheuta ristiriitaa tulevan maankäytön suhteen. 
 
Yrityksille, yhdistyksille ja yksityisille henkilöille annettaisiin mahdollisuus 
istuttaa oma puu merkkikyltteineen puistoon. Toimintamalli lisäisi 
osallistavuutta ja yhteisöllisyyttä sekä vahvistaisi kotipaikkaidentiteettiä.    
 
Lappeenrannassa on tehty vastaavanlainen hanke ja lahjoitettujen puiden 
määrä yllätti kaupungin (https://yle.fi/uutiset/3-12103933). Kaupunki tarjoaa 
istutuspaikan ja neuvoja paikan päällä, mutta pääasiassa jokainen istuttaa 
puunsa itse. 
 
Kirsikkapuisto on ensin suunniteltava ja asetettava nähtäville, minkä 
jälkeen hanke tuodaan esityksenä investointiohjelmaan. Kirsikkapuiston 



rakentamisesta päätetään talousarvion yhteydessä. Valmistuttuaan puisto 
vaatii myös ylläpitoa, joka tulisi huomioida käyttötaloudessa. 
 

Esittelijä Va. tekninen johtaja Timo Oja 
 

Päätösehdotus Infralautakunta antaa valtuustoaloitteeseen edellä olevan vastauksen. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginhallitus 25.04.2022 § 155    
322/10.03.01.01/2022    
 
  
Esittelijä Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus päättää 

 
- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedoksi ja 
- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa 
aloitteen loppuunkäsitellyksi. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 


